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PRODĚKAN PRO DOKTORSKÉ STUDIUM 

  

 

Zápis ze III. zasedání Koordinační rady doktorských studijních 

programů na Právnické fakultě UK 

 

6. března 2024, 15:00 

Právnická fakulta Univerzity Karlovy, místnost č. 117 

 

Přítomní: prof. Veronika Bílková, prof. Radim Boháč, prof. David Elischer, prof. Tomáš 

Gřivna, prof. Jakub Handrlica,  prof. Ladislav Krištoufek, prof. Jan Kuklík, doc. Daniel Patěk, 

doc. Magdalena Pfeiffer, prof. Jan Pichrt, doc. Martina Franková, prof. Pavel Šturma, prof. 

Michal Tomášek, mgr. Petra Kotápišová, dr. Michal Urban, mgr. Martin Samek, mgr. Radka 

Volfová 

Omluvení: prof. Aleš Gerloch, prof. Kristina Koldinská, prof. Jan Kysela, doc. Jana Ondřejková 

 

A. Úvod 

Proděkan prof. Handrlica úvodním slovem přítomné členky a členy Koordinační rady. 

 

B. Informace o průběhu letního semestru 2024 

Proděkan prof. Handrlica apeloval, aby pro předměty „Teoretická a metodologická specifika“ 

a „Doktorandský seminář“  byla zadána data jejich konání do informačního systému (SIS), aby 

nedocházelo k překryvu s jinými studijními povinnostmi. Dále i kontroly studia je nutné 

propsat do informačního systému, aby je bylo dále možné využít pro účely statistik. 

Proděkan prof. Handrlica žádá, aby garanti všech programů nominovali alespoň jednu komisi 

pro přijímací řízení do studia v akademickém roce 2024/25 a to do konce dubna. 



Proděkan prof. Handrlica informoval o zapojení PF UK do placeného doktorského programu 

Digital Social Sciences společně s FSV UK. Koordinátorem na PF UK je doc. Dušek z Katedry 

národního hospodářství, nicméně program je otevřen i ostatním právním odvětvím. 

 

C. Informace o stavu přípravy reformy doktorského studia 

Proděkan prof. Handrlica přivítal prorektora prof. Krištoufka a požádal jej o představení 

aktuálního stavu novely doktorského studia. Prof. Krištoufek informoval přítomné o aktuálním 

stavu novely a aktuální stav přípravy finančního zajištění v rámci Univerzity Karlovy. Prof. 

Krištoufek předpokládá platnost novely pravděpodobně pro akademický rok 2025/26. 

Univerzita chce dle prof. Krištoufka fakultám maximálně uvolnit ruce v možnostech financovat 

stipendia z dalších zdrojů. Prof. Krištoufek apeluje na to, aby do doktorského studia byl pro 

akademický rok 2024/25 přijat nižší počet studentů.  

 

D. Graduation rate v jednotlivých doktorských programech 

Děkan prof. Boháč informoval přítomné o tom, že PF již na tuto situaci reaguje a zohledňuje 

novou metodiku v již probíhajícím přijímacím řízení. O finálním počtu přijatých studentů tak 

bude i s ohledem na tuto metodiku reagovat. Cílem bude i celková vyrovnanost studijních 

programů. Děkan prof. Boháč představil také materiál se zjednodušeným výpočtem 

graduation rate mezi jednotlivými programy. Z tohoto materiálu vyplývá že problém je 

graduation rate v rámci kombinovaného studia.  

Děkan prof. Boháč dále prezentoval možnost vytvořit tři typy doktorandů, kdy kromě 

prezenčních a kombinovaných doktorandů je možné přijmout i doktoranda, který sice nebude 

přijat do prezenční formy, ale bude mít zájem se ucházet o granty a financovat své působení 

tímto způsobem.  

Děkan prof. Boháč se zeptal prof. Krištoufka, zda zůstává zachován systém odměn pro školitele 

za včasně ukončená doktorská studia. Prof. Krištoufek odpověděl, že ano. 

Prof. Krištoufek dále doplnil, že graduation rate je něco, s čím MŠMT bude do budoucna 

pracovat. 

Prof. Kuklík zmínil i kontext podmínky pro profesorské řízení, které je také navázané na 

doktorské studium svou podmínkou úspěšné vést alespoň jednoho doktoranda. 

 



E. Výuka akademického psaní a červencová zpráva 

Dr. Urban navázal na debatu z předcházející koordinační rady a představil tzv. červencovou 

zprávu a její účel. Délka této zprávy byla v návaznosti na předcházející debatu zkrácena na 

polovinu. Vliv této zprávy má dle dr. Urbana pozitivní přínos v možnost ujasnit si, zda studenti 

mají zájem pokračovat v doktorském studiu. Navrhuje, aby doktorský seminář navazoval ve 

třetím semestru na červencovou zprávu a pokud je nutnost doktorský seminář absolvovat 

dříve, aby byl o této skutečnosti informován a mohl tomuto požadavku přizpůsobit 

harmonogram. 

 

F. Postup v případě změny formy studia z kombinované na prezenční. 

Proděkan prof. Handrlica představil možnost přestupu z kombinované formy studia na 

prezenční. Žádosti je nutné dodat na studijní oddělení do konce května, aby přijímací komise 

mohla vyhodnotit jak nově přijaté, tak případné přestupy. 

 

G. Specifikace obsahu studia v prezenční a kombinované formě. 

Proděkan prof. Handrlica na úvod zmínil možnost budoucího otevření třetí formy doktorského 

studia a požádal přítomné předsedy, aby ve svých oborových radách projednali, zda by 

dokázali využít doktoranda v nové formě, tedy kombinované studium s menším stipendiem a 

menšími povinnostmi vůči katedře/fakultě. 

Prof. Handrlica požádal, aby se oborové rady a jednotlivé katedry seznámily s obsahem 

prezentované tabulky, vymezující obsah prezenční a kombinované formy doktorského studia 

a zaslali své návrhy a připomínky.  Prof. Handrlica tento požadavek bude následně adresovat i 

emailem jednotlivým předsedům oborových rad. 

 

Zápis vyhotovil Mgr. Martin Samek 

 

 

 

 

 


